



## Circular

### For all qualified health insurance companies and accredited providers of healthcare services

In reference to the executive regulations approved by Ministerial Resolution No. (9/35/1/Z) dated 4/13/1435 AH and the basic benefit package approved by the Council, provided that there is no beneficiary who enjoys two different insurance coverage during the same period except through complementary or supplementary coverages. as described clause No. (9) in the essential benefit package.

Accordingly, the Council stresses that the principle of compulsory insurance for the employer for each employee is mandated, and that the dependency of children in the husband's health insurance.

Note that the Council has updated the HIDP platform to reject any double insurance coverage during the same period upon upload. The implementation of this circular shall be effective from 01-08-2023 for all new and renewed insurance policies from the date shown above. This Circular to be communicated with concerned parties to be informed and act upon. For inquiries, please contact us at: [info@chi.gov.sa](mailto:info@chi.gov.sa)

## تعميم

### لكافة شركات التأمين الصحي المؤهلة ومقدمي الخدمة المعتمدين

إشارةً إلى اللائحة التنفيذية والمعتمدة بموجب القرار الوزاري رقم (9/35/1/ض) وتاريخ 1435/4/13هـ ووثيقة ضمان الأساسية المعتمدة من المجلس، والتي نصّت على "ألا يكون هناك مستفيد يتمتع بتغطيتين تأمينيتين مختلفتين خلال الفترة ذاتها إلا من خلال تغطيات إضافية أو تكميلية" كما هي موضحة في الشرط رقم (9) بوثيقة ضمان الأساسية. وعليه يؤكد المجلس على أن الأصل في التأمين الإلزامي لصاحب العمل لكل موظف أساسي، وأن تبعية الأبناء في التأمين الصحي للزوج.

علماً أن المجلس قد قام بتحديث منصة رفع الوثائق المطورة لرفض أي تغطية تأمينية مزدوجة خلال ذات الفترة عند الرفع.

ويكون العمل بهذا التعميم بدءاً من تاريخ (14-01-1445هـ) لكافة وثائق التأمين الجديدة أو المجددة من التاريخ الموضح أعلاه. يبلغ هذا التعميم لمن يلزم للعمل والإحاطة بموجبه. وفي حال وجود استفسارات نأمل التواصل عبر البريد الإلكتروني: [info@chi.gov.sa](mailto:info@chi.gov.sa)